
Čo nové sa stalo v Sklenom cez týždeň 

22. Týždeň 

Pondelok 27.5. : 

V pondelok bolo pekné počasie a tak pracovníci VPP začali s kosením 

futbalového ihriska resp. tej časti, ktorá sa nedala pokosiť klasickou 

kosačkou, ale iba krovinorezmi a to hlavne popri lavičkách a svah nad 

hracou plochou. 

Hneď ráno som mal stretnutie s predsedom Komisie kultúry a športu 

spolu s jednou členkou tejto komisie a dohadovali sme detaily na 

sobotnú akciu Medzinárodného dňa detí. V pondelok sa ešte javilo 

počasie na víkend ako premenlivé s negatívnym výhľadom, ale všetci 

sme verili, že sa to zmení.  

Neskôr som mal stretnutie s pani, ktorá ponúkala nové možnosti 

opravy asfaltu bez nutnosti používať nahrievanie a navyše to 

ponúkala zadarmo. Pobrali sme sa spolu na cestu na dolnom konci 

a pracovníčky zaplátali dieru pomocou dvoch vreciek „suchého 

asfaltu“.  

V pondelok sme spolu s matrikárkou pripravovali všetky potrebné 

dokumenty na pripravovanú svadbu mimo obecného úradu. 

Poobede bolo stretnutie ohľadom problémového parkovania pri 

Konibare, ktorého iniciátorom bol náš spoluobčan na verejnom 

zasadnutí obecného zastupiteľstva. Celé zasadnutie sa nieslo 

v konštruktívnej atmosfére a dohodli sme sa, že je potrebné si 

vyznačiť súkromný majetok aby každý vedel kde nemôže parkovať.    

 

 

 

 

 



 

Utorok 28.5. : 

V utorok bolo pekné počasie a tak pracovníci VPP pokračovali 

v kosení areálu futbalového ihriska a druhá časť areál ZŠ a MŠ. 

Doobeda zamestnanec obce bol na lekárskom ošetrení a poobede 

traktorom  povyťahoval všetky kusy popílených stromov ku kraju 

parku. 

Ráno som mal stretnutie s pracovníkom SSE, kde sme riešili možnosti 

zapojenia obce do projektu, ktorý ponúka firma na umiestnenie 

fotovoltiky na obecných budovách. Celou témou tohto projektu je 

využitie obnoviteľných zdrojov energie a jej následne využitie. 

Nakoľko pri fotovoltike je problém, že elektrina, ktorá sa získa, nedá 

sa len tak uskladniť a ani predať, treba ju najlepšie hneď spotrebovať. 

Navrhol som, či by nebolo možné spustiť systém „zďieľanej Elektriny“ 

ktorý pôsobí tak, že na jednom odbernom mieste sa elektrina získa 

a ak sa tam celá neminie, tak  na druhom sa spotrebuje . To je ideálne 

aj pre nás, nakoľko máme vyše 10 odberných miest. Dosť ma 

prekvapilo, že doteraz táto možnosť nefunguje v samosprávach na 

Slovensku. Prednedávnom sa zmenila vyhláška a táto možnosť je 

k dispozícii. Po predostretí predbežnej ponuky sme sa dohodli na 

stretnutí s riaditeľom pobočky na  štvrtok 6. júna. 

Ako to všetko dopadlo sa dozviete v článku na ďalší týždeň. 

Hneď na to som mal ďalšie stretnutie s manažérom z firmy Zberné 

suroviny Žilina, ktorá ponúkala spoluprácu pre obec ohľadom 

druhotných surovín. Bola možnosť umiestnenia veľkokapacitného 

kontajnera na napr. kartón natrvalo, ale po prerátaní nákladov by sa 

to pre obec neoplatilo. V každom prípade sme sa dohodli, že ak bude 

nejaká akcia na výkup druhotných surovín budeme informovaní.  

Doobeda som bol v Turčianskych Tepliciach kúpiť svadobnú kyticu pre 

nevestu na svadbu. Táto svadba bola trochu iná a samozrejme mená 



snúbencov nebudem spomínať, ale bola to prvá svadba ktorá, bola 

mimo sobášnej siene obecného úradu.  

Streda 29.5: 

V stredu bolo pekné počasie a tak pracovníci VPP  kosili svah pri 

železničnej stanici.  

Z parku v strede obce sa podarilo odviezť všetky konáre, tak aby bol 

park pripravený na sobotnú akciu dňa detí. V tejto súvislosti by som 

chcel dodať, že ma mrzí  správanie občana, alebo teda tých občanov, 

ktorí sa ku obci správajú ako k „dojnej krave“. V menovanom parku, 

kde sme dali na kopu všetky konáre z popílených stromov, niekto 

nanosil ďalšie konáre zo svojho dvora. Veď nie nadarmo sa na 

Slovensku hovorí „z cudzieho krv netečie“. 

 

Obr. č. 1 Nakladanie konárov  

Bolo mi z toho konania divne, lebo tie konáre tam mali byť oveľa 

kratšie, ale zhodou okolností tam boli až do konca mája, ale nie preto, 

aby tam začali občania nosiť ďalší podobný „odpad“.  

Podarilo sa aj odviezť všetko drevo zo stromov a jeden náš 

nemenovaný spoluobčan nám to popíli a zo starých a nebezpečných 

stromov budeme mať zase úžitok.  



Hneď ráno som mal lekárske vyšetrenie a keď som sa vrátil, pracovník 

obce vozil konáre preč a nakoľko sme mali bezplatne k dispozícii auto 

s rukou išiel som prvýkrát vo funkcii rozviesť obedy. Niektorí boli 

prekvapení, ale bolo to milé osvieženie pracovného dňa.  

Ako som spomínal už minule, v lete na týždeň zavrieme obecný úrad 

a dáme do poriadku kanceláriu prvého kontaktu. Nakoľko máme 

účelovo viazané prostriedky od štátu na chod matriky, dali sme 

zamerať novú skriňu, kde budú uložené všetky dokumenty ktoré 

momentálne nemajú miesto resp. sa prekladajú.  

Mal som aj stretnutie s predsedom Poľovníckeho združenia Zverín- 

Vysoký vrch a preberali sme otázku možného výskytu afrického moru 

ošípaných a aký je výskyt v okolí. Našťastie sa u nás tento prípad 

nepotvrdil a dúfam, že to aj tak ostane. 

Poobede som mal ešte stretnutie s firmou, ktorá nám zabezpečuje 

zber biologicky rozložiteľného komunálneho odpadu (BRKO). Dohodli 

sme sa na veľmi dobrej cene a aj pomoci na odplatu za separovanie 

od enviromentálneho fondu.  

Dohodli sme sa aj na pomoci s osvetou pre občanov pri triedení tohto 

odpadu. 

Štvrtok 30.5: 

Vo štvrtok som poslal dočistiť priestor parku po stredajšom vývoze 

konárov a druhá časť išla kosiť areál školy. 

Pracovník obce opravoval 3 bodový záves na traktore, nakoľko už má 

niečo za sebou. Vo svetle tejto opravy len dúfam, že nám schvália 

dotáciu na nový traktor spolu s príslušenstvom. 

Pokosili sme celý areál Červeného ihriska na sobotnú akciu MDD. Už 

v stredu som mal obavy ohľadom počasia, ale spoliehal som sa na to, 

že sme doteraz mali vždy pekné počasie, aj keď to nevyzeralo 

z predpovedi OK.  



Traktorom sme pomulčovali priestor pri kontajneri na sklo pri 

červenom ihrisku. 

Poobede sme poslali všetky projekty na dotáciu z cudzích zdrojov. Tu 

by som chcel poďakovať našim zamestnankyniam obecného úradu, že 

sme to spolu zrealizovali bezplatne, lebo sa to dalo podať aj bez 

projektu a tých projektov bolo veru dosť.   

 

Piatok 31.5: 

V Piatok bol dlhodobo plánovaný zber separovaného odpadu a  preto 

musel ísť obecný traktor doobeda pozbierať všetky vrecia po dedine. 

Ostatní pracovníci kosili krovinorezmi okolie červeného ihriska. 

Predseda Komisie kultúry a športu spolu s členom komisie postavili 

stany a pripravovali všetko na akciu MDD. Zapojil som sa aj ja, ale pre 

moju pracovnú vyťaženosť som nebol moc aktívny.  

Poobede som mal stretnutie s pánom z firmy, ktorá ponúka 

spoluprácu pri eurofondoch a rozprávali sme sa o možnostiach obce 

pri jej zapojení. S pánom sme boli dohodnutí už dlhodobo a poslal mi 

aj v tabuľke zoznam projektov, ktoré budú vypísané a čo je reálne na 

príjem dotácie. 

Na koniec dňa som mal stretnutie s takmer celou Komisiou kultúry 

a športu ohľadom akcie dňa detí. Dohodli sme sa na rôznych 

variantoch pre prípad nepriaznivého počasia. Diskusia bola celkom 

konštruktívna, ale miestami sme si potrebovali vysvetliť aj niektoré 

staršie veci a rôzne dojmy a pocity. 

Všetko som si vypočul, ale tam kde sa treba riadiť faktami, tak sa vždy 

riadim faktami, lebo pocity sú vždy subjektívne a každý môže fakty 

interpretovať rôzne.  Aj to prináša život.  

 

Koncom týždňa boli ešte dve akcie ktoré boli v obci a to oslava 

Medzinárodného dňa detí a posledný futbalový zápas tejto sezóny. 



Medzinárodný deň detí bol zorganizovaný bezproblémovo vzhľadom 

na okolnosti počasia. Dlho sme zvažovali či túto akciu presunúť 

o týždeň alebo to dať do kultúrneho domu. Nakoniec sa rozhodlo, že 

to bude kombinácia a ukázalo sa to ako dobré riešenie a myslím, že 

sme boli jedna z mála obcí v okrese. Za všetko patrí veľké 

poďakovanie všetkým, ktorí sa na tomto podujatí aktívne zúčastnili 

a všetko pripravili. 

Futbalový zápas z hľadiska výsledku už nemohol nič zmeniť na pozícii 

v koncovej tabuľke, ale derby to bolo zo všetkým, čo k tomu patrí. 

Dôležitejšia bola situácia po futbale, ale viac o tom už v záverečnom 

slove. 

 

Slovo na záver: 

 

Tento týždeň sme mali oslavu Medzinárodného dňa detí, ktoré 

poznačilo zlé počasie. Našťastie zlé počasie bolo až poobede 

a rozprávkový les absolvovali všetky deti. Veľmi ma potešilo, že sa 

zapojili aj rodinný príslušníci poslancov a členov Komisie kultúry 

a športu. Pri vchode do kultúrneho domu maľovala na tvár dcéra 

členky komisie prvýkrát v živote a išlo jej to veľmi dobre. Nemôžem 

opomenúť výrobu svojpomocne maľovaných odznakov, všetky 

vonkajšie aktivity. Dnu bol skákací hrad, poľovníci z miestneho 

združenia navarili guľáš z diviny, ktorý bol len za dobrovoľný 

príspevok a na balkóne prebiehala súťaž v streľbe zo vzduchovky. 

Streľbu zabezpečovali chlapi zo streleckého združenia RH Shooting 

academy a robili to bezplatne. O súťaž bol naozaj eminentný záujem 

a dohodli sme sa, že v budúcnosti budeme viac spolupracovať aj 

mimo dňa detí. Uvidíme ako to celé napokon dopadne. Koniec 

koncov by som chcel ešte raz poďakovať všetkým, ktorí sa podieľali 

na príprave a realizácii tejto akcie a všetkým deťom prajem veľa 

zábavy a chápavých rodičov.   



 

Druhá akcia bol posledný majstrovský futbalový zápas nášho 

futbalového klubu v tejto sezóne. 

Zápas bol derby ako sa patrí s odvekým rivalom a to Horná Štubňa. 

Potešil aspoň jeden gól, ktorý sme vsietili ešte v prvom polčase a boli 

to naozaj ukážkové „nožničky“. Emócie na konci boli zbytočné 

a vyznelo to až do červenej karty a pokusu o inzultáciu postranného 

rozhodcu. Našťastie ostalo „len“ pri teplých slovách a celý štadión 

mohol vidieť, aké zbytočné sú karty za „rečnenie“. Nehovorím o tom, 

že za každú kartu sa platí pokuta a ak to je za to, čo bolo na 

spomínanom zápase tak je úplne zbytočné. Celá sezóna už je za nami.  

Ešte počas minulej sezóny som riešil s predsedom futbalového klubu 

budúcnosť nášho futbalu, nakoľko skoro polovica kádra má cez alebo 

veľmi veľmi blízko ku štyridsiatke. Riešili sme aj konkrétnu pomoc čo 

potrebujú futbalisti na svoj chod a potešil ma aj minuloročný 

futbalový turnaj, kde sme aj zvíťazili. V priebehu sezóny sme 

spojazdnili internet na ihrisku a dodali sme tam počítač tak, aby sme 

spĺňali podmienky od futbalového zväzu. Dotiahli sme aj kábel na 

ihrisko a tento mesiac ho aj fyzicky spojíme s odberným miestom 

školy, tak aby sme nemali zbytočné poplatky za odberné miesto.  

Len pre zaujímavosť v tomto prípade sme platili ročne cca 500 eur len 

za to, že je tam odberné miesto elektrickej energie. 

S predsedom som sa ešte cez týždeň dohodol, že na posledný zápas 

zabezpečím pre futbalistov aspoň sud piva z vlastného vrecka a oni 

uvaria guľáš a po zápase si posedíme spolu so všetkými a vyjadríme 

sa ku budúcnosti klubu.  

Chceli sme aj vybudovať závlahu ihriska a osadiť ochranné siete za 

futbalovými bránami. Riešili sme to dlhšie a na jar sme sa dohodli, že 

počkáme na koniec sezóny. Stĺpy na siete sú nachystané a príslušné 

povolenia na odber vody z potoka alebo studne už mám zistené.  

Vedel som, že pokračovanie futbalu na ďalšiu sezónu bude otázny.  



Rozhovor po zápase mi to len potvrdil, kde zo súčasného kádra 

deklarovalo skončenie celkovo 7 hráčov a to je veľmi citeľný zásah do 

zostavy.  

Nie je to nič príjemné, ale taká je realita a uvidíme či sa situácia 

zmení, lebo prihlášku na nový ročník treba podať do 24. júna.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Starosta obce Sklené Ing. Tibor Rišiaň     3.6.2024 

 

 


